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dr Andrzej Rataj 

Radny Miasta Poznania 

 

 

 

Poznań, dnia 20 lutego 2021 roku 

Numer: 7 / 2021 

 

Szanowny Pan 

Jacek Jaśkowiak 

Prezydent Miasta Poznania 

 

INTERPELACJA 

 

w sprawie: liczby lokali mieszkalnych i budynków mieszkalnych jednorodzinnych 

w Poznaniu oraz liczby mieszkańców i podatników podatku dochodowego 

od osób fizycznych w Poznaniu w latach 2010-2020 

 

Na podstawie art. 23 ust. 1 i art. 24 ust. 3 i 4 ustawy z dnia 8 marca 1990 roku o samorządzie 

gminnym (Dz. U. z 2020 roku, poz. 713 ze zmianami) i § 13 ust. 1 uchwały numer 

LXXX/1202/V/2010 Rady Miasta Poznania z dnia 9 listopada 2010 roku w sprawie Statutu 

Miasta Poznania (Dz. Urz. Woj. Wlkp. z 2020 roku, poz. 6997), uprzejmie proszę 

o odpowiedź na niniejszą interpelację. 

 

Stan faktyczny 

 

Od wielu lat w Poznaniu realizowane są liczne inwestycje, prowadzące do powstania wielu 

tysięcy lokali mieszkalnych w budynkach mieszkalnych wielorodzinnych, a także budynków 

mieszkalnych jednorodzinnych. Przedsięwzięcia te są zjawiskiem pozytywnym, świadczącym 

o atrakcyjności i rozwoju Poznania. Dzięki tym inwestycjom wzrasta poziom dobrobytu 

naszej wspólnoty samorządowej. 

 

Logiczną konsekwencją tego stanu powinno być odpowiednie zwiększenie w naszym mieście 

liczby mieszkańców, a tym samym liczby podatników podatku dochodowego od osób 

fizycznych. Niewątpliwie zdecydowana większość nowych lokali i budynków zostaje 
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zasiedlona, czy to przez swoich właścicieli, czy przez najemców albo osoby korzystające na 

podstawie innego tytułu prawnego. W każdym roku dochodzi także do wyburzenia 

niewielkiej liczby budynków mieszkalnych, co jednakże nie ma znaczącego wpływu na 

dynamiczny wzrost zasobu mieszkaniowego w Poznaniu. Tymczasem od wielu lat 

odnotowuje się w naszym mieście zmniejszenie liczby mieszkańców. Tendencja ta poprawia 

się co prawda w ostatnich latach, ponieważ zmniejszenie liczby mieszkańców nie jest tak 

intensywne jak wcześniej, niemniej jednak do zmian takich nadal dochodzi.  

 

Pytania 

 

Zwracam się zatem z prośbą o odpowiedź na następujące pytania: 

 

1) jaka była liczba lokali mieszkalnych w budynkach mieszkalnych wielorodzinnych, a także 

budynków mieszkalnych jednorodzinnych w Poznaniu w poszczególnych latach od 2010 

roku do 2020 roku, 

 

2) jaka była liczba mieszkańców Poznania w poszczególnych latach od 2010 roku do 2020 

roku, 

 

3) jaka była liczba podatników podatku dochodowego od osób fizycznych zamieszkałych na 

obszarze Poznania w poszczególnych latach od 2010 roku do 2020 roku, 

 

4) jakie są przyczyny braku odzwierciedlenia zmiany liczby lokali mieszkalnych 

w budynkach mieszkalnych wielorodzinnych, a także budynków mieszkalnych 

jednorodzinnych w latach 2010-2020 w zmianie liczby mieszkańców i liczby podatników 

podatku dochodowego od osób fizycznych zamieszkałych na obszarze Poznania w latach 

2010-2020. 

 

 

(-) Andrzej Rataj 


